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Meddig érjen a kerítésünk?tisztában volt a terület csator-
názatlanságából fakadó problé-
mákkal. Az önkormányzat tehát 
2007-ben összehívta a telekrész-
vásárlásban érintett ingatlanok 
tulajdonosait, illetve a patak és 
a Szlovák út közti telkek tulajdo-
nosait, akiket arról tájékoztatott, 
hogy megvásárolná tőlük a pa-
tak menti területet. Saját érték-
becslése szerint az önkormány-
zat egy 11.000 Ft/m2-es vételi árat 
ajánlott, amit a 19 ingatlan tulaj-
donosából mindössze 3 tartott 
elfogadhatónak. A többiek nem 
reagáltak az ajánlatra. Az önkor-
mányzat tehát kénytelen volt visz-
szakozni, amit meg a lakók vettek 
zokon. Az alábbi olvasói levélből 
legalábbis ez derül ki:

„2007 októberében a XVI. ke-
rület Önkormányzat Polgármes-
teri Hivatala írásban kereste meg 
azokat az ingatlantulajdonosokat, 
akiknek kerületünkben a Szilas-
patak jobb oldalán található a tel-
kük. 

Tették ezt azzal a felhívással, 
hogy lehetőség van e rész csa-
tornázására EU-s keret felhasz-
nálásával. Ennek megvalósítása 
érdekében azonban az érintett 
területrészeknek Önkormányza-
ti tulajdonba kell kerülniük. Egy 
tényállást ismertető összejövetel 
alkalmával arra kérték a tervezett 
nyomvonalba eső ingatlanok tu-
lajdonosait, hogy mondjanak le 
az Önkormányzat javára a telkük 
bizonyos részéről, az ismertetett 
terven feltüntetett m2 arányában. 
Erre a lépésre senki sem akarta 
elszánni magát, végül 2008 év 
nyarán írásban kaptunk tájékoz-
tatást, hogy kinek-kinek a csator-
názáshoz szükséges m2 elvonás 
figyelembevételével milyen ösz-
szeget ajánl fel az Önkormányzat. 
Ez az összeg messze elmaradt a 
piaci értéktől, de írásban jeleztük, 
hogy a felajánlott összeget mégis 
elfogadjuk. 

Válaszképpen 2009 nyarán ar-
ról tájékoztattak, hogy tekintettel 
arra, hogy a tervezett csatorna-
vezeték nyomvonalába épület is 
esik, ezért a csatornázás ezen 
a területen nem megvalósítha-

tó. Az illetékes ügyintéző szóban 
arról tájékoztatott, hogy a kérdé-
ses épület több mint 10 éve, en-
gedély nélkül épült. Értetlenül 
állunk a problémával szemben. 
Miért volt szükséges összehívni 
egy teremnyi embert azért, hogy 
mondjanak le a telkük bizonyos 
hányadáról a csatorna érdekében 
akkor, amikor az akadályt képező, 
engedély nélkül épített ház már a 
nyomvonal tervezésekor is ott állt, 
és nyilvánvaló, hogy az épület tu-
lajdonosa nem akarja lebontani 
a házát a csatorna miatt.  Nem 
beszélve azokról a költségekről, 
amelyek kifizetésre kerültek egy
meggondolatlan elképzelés miatt 
(szakértői, ügyintézői, postai, stb. 
költség), és nem utolsósorban 
hová lett az a ki nem fizetett ösz-
szeg, amit nekünk határozatban 
megítéltek, de kifizetésre nem
került. A fent említett összejöve-
tel alkalmával arról tájékoztattak 
bennünket, hogy a csatornázás 
ügyében mielőbb lépnünk kell, 
különben az erre fordítható EU-s 
támogatást a kerület elveszíti.”

Természetesen magunk is kí-
váncsiak voltunk az olvasó által 
felvetett kérdésekre, melyekre 
Kovács Péter polgármester írás-
ban reagált.

„A Budapest Főváros XVI. ke-
rületi Önkormányzat és a Fővá-

rosi Önkormányzat között tör-
tént megállapodás értelmében 
a Szilas-patak melletti lakóte-
rület csatornázásához a Fővá-
rosi Önkormányzat csak abban 
az esetben biztosított volna 
forrást, amennyiben a XVI. ke-
rületi önkormányzat 2009. év 
végéig a beruházáshoz szüksé-
ges teljes terület tulajdonjogát 
megszerzi. A XVI. kerületi Ön-
kormányzat az ingatlanokra, il-
letve ingatlanrészekre vonatko-
zóan készült értékbecslésben 
megállapított vételár fedezetét 
a szűkös anyagi helyzete elle-
nére a költségvetésben elkü-
lönítette, annak ellenére, hogy 
nem volt törvényi kötelezettsé-
ge a beruházás megvalósítá-
sához a terület megszerzése, 

csupán az ott élők jobb életkö-
rülményeit kívánta volna ezzel 
biztosítani. Sajnálatos módon a 
vételi ajánlatot az érintett tulaj-
donosok többsége nem fogad-
ta el, így a terület tulajdonjogá-
nak megvásárlására nem került 
sor. A fentiek alapján a beruhá-
zás megvalósítására a jövőben 
csak akkor kerülhet sor, ameny-
nyiben a Fővárosi Csatornázási 
Művek úgy dönt, hogy ezeket 
az ingatlanrészeket kisajátítja, 
illetve megvásárolja. 

Polgármesterként fontos-
nak tartottam volna a fenti cél 
megvalósítását, mivel azonban 
a beruházás nem az önkor-
mányzat kötelezettsége volt, 
valamint nem áll több fedezet a 
rendelkezésre a területek meg-
vásárlására, ezért a XVI. kerületi 
Önkormányzat nem vállal több 
kötelezettséget a beruházás 
megvalósítása ügyében.” Ko-
vács Péter tájékoztatása szerint 
ezt a levelet valamennyi érintett 
megkapta. A kerület vezetője 
még hozzátette, hogy az önkor-
mányzat 70 millió Ft-ot szánt vol-
na az ingatlanrész-vásárlásra. 
Ezt az összeget a jövőben kerü-
leti fejlesztésekre kívánják majd 
fordítani.

A Szilas-patak menti csatorná-
zás ügye tehát parttalanná vált, 
és a 2007-es fellángolást köve-
tően minden maradt a régiben. 
A lakók továbbra is szippantós 
kocsikkal vitetik el a szennyvizü-
ket, ugyanakkor a kerítések egy 
része mind a mai napig a patak 
partját színesítik. (S)

A címben feltett kérdésre ma-
gától értetődő a felelet: addig, 
ahol a telkünk határa van. Ám ez 
nem mindig jó, amit jól példáz 
a Szilas-patak mellett található 
ingatlanok helyzete. Ha valaki 
azon a környéken sétál a Csö-
möri úttól egészen az Aranyfa 
utcáig, akkor azt láthatja, hogy 
a patak Szlovák út felőli oldalán 
az egyik telek egészen a vízpar-
tig tart, a másik ingatlan kerítése 
pedig jóval beljebb helyezkedik 
el. Ennek a látszólagos rendet-
lenségnek természetesen objek-
tív és szubjektív okai is vannak. 
Objektív, hogy a vízparti telkek 
egykor mind a Szilas-patakig tar-
tottak, sőt, akadt olyan ingatlan 
is, mely a patakmeder közepéig 
is benyúlt. A gyakori árvizek mi-
att aztán a patakot szabályozták, 
és a víz két oldalán egy-egy gátat 
alakítottak ki. Igen ám, de ehhez 
a magántulajdonok egy részét is 
használni kellett. A már rendezett 
Szilas-patak mentén élők aztán 
maguk döntöttek arról, hogy a 
szabályozást követően a kertjük 
határát hol jelölik ki: egészen a 
gát szélén, avagy attól beljebb.

A Szilas-patak menti telekha-
tárok, úgy tűnik, maguk is gá-
tak lettek. Méghozzá a fejlődés 
gátjai, hisz pontosan az említett 
magánterület miatt nem lehet a 
területet csatornázni. Az eredeti 
tervek szerint a csatorna a Szilas-
patak Szlovák út felőli oldalán 
épült volna, de erre amiatt nem 
kerülhetett sor, mert a beruházó, 
a Fővárosi Csatornázási Művek 
nem tudott megegyezni az ott 
lakókkal. A csatornaépítést nem 
mellesleg az Unió is támogatná. 
A megegyezésből a kerületi ön-
kormányzat is kivette a részét: 
Kovács Péter polgármester ve-
zette testület ugyanis felajánlotta 
a feleknek, hogy szívesen meg-
vásárolja az érintett terület ingat-
lantulajdonosaitól a vízparti részt 
– annyit, amennyi a csatornázás-
hoz szükséges –, és azt örömmel 
a fővárosi cég rendelkezésére 
bocsátja. 

A gesztus mögött az állt, hogy 
az önkormányzat vezetése is 

1161 Bp. József u. 107.
T/F: 405-4191, 06-20-927-4283

Nyitva: H-P 7-17
Szombaton 8-14-ig:

ZÖLDKÁRTYA ÜGYELET

Személy- és tehergépkocsik

Robogók
forgalmazása

és javítása

teljes körû
javítása és

HELYSZÍNI VIZSGÁZTATÁS

INTER-HALLER KFT.

KÖRNYEZETVÉDELMI ZÖLDKÁRTYA
MOTORDIAGNOSZTIKA

OLAJCSERE DÍJMENTESEN
KAROSSZÉRIA JAVÍTÁS

GUMISZERELÉS, CENTRÍROZÁS

LÉZERES FUTÓMÛÁLLÍTÁS
SORON KÍVÜLI SZERELÉS

ÚJ ÉS HASZNÁLT GUMIKÖPENY ÁRUSÍTÁS

LENYITHATÓ KONTÉNER

06-30-944-0308

400-9500

Telefon:

(4, 5, 6, 7, 8 m²-es)
Sóder, homok, termõföl, kõpor,
sittszállítás, gépi földmunka.

Fogorvosi rendelõ Cinkotán

Elõzetes idõpontegyeztetéssel a várakozási idõ minimális.
Tel: 400-11-67 Bp., XVI., Mûvezetõ u. 7.

Kellemes, nyugodt környezetben, garanciális szakellátással várja Önt és gyermekét:
dr. Bártfai Eszter és dr. Pável Júlia • www.bobdent.hu

Rendelési idõ: H-P: 8-20-ig

fogszabályozás • tömések • kerámia betétek

kerámia héjak • igényes fogpótlások

szájsebészet • ultrahangos fogkõeltávolítás

dentalhigiéniai szaktanácsadás

fogfehérítés • gyermekfogászat

díjmentes állapotfelmérés • fogászati szûrõvizsgálat

Cserebere börze
Cserebere börzére várunk november 19-én 9-től 16 óráig a Micimaci 

Minibölcsibe. (1162 Budapest, Lajos u. 85.  Ez a Lajos u. és a Szent-
korona u. sarka.) Ez a rendezvény arról szól, hogy megunt, kinőtt, 
fölöslegessé vált, de jó állapotú holmijaidat elhozhatod, és helyettük 
– az értük kapott jegyekkel – választhatsz szebbet, jobbat, kisebbet 
vagy nagyobbat. Eközben közvetlen, jó hangulatban ismerkedhetsz 
a körülötted élőkkel, és akár hiszed, akár nem, még a környezetedért 
is teszel valamit! A börze akkor lesz jó, ha minél többen leszünk és 
szorgosan hozzuk-visszük a holmikat!

A mostani alkalomra hozhatsz: gyermek és felnőtt ruhákat (lehető-
leg az évszaknak megfelelőeket); könyveket; játékszereket; háztar-
tási eszközöket; lakberendezési mütyüröket; kézműves tárgyakat és 
fölöslegessé vált alapanyagokat; az egész börzéhez pedig nyitottsá-
got és jókedvet!

Fontos! Olyan állapotú tárgyakat hozz, amilyeneket Te is szívesen 
hazavinnél! Itt nem lesz szükséged pénzre, a börze szigorúan csere-
bere alapú. Az el nem kelt tárgyaidat haza is viheted, de ha már nincs 
szükséged rájuk, és nem akarod cipelni őket, akkor mi továbbítjuk a 
Vöröskeresztnek. 

És a legfontosabb: A program ingyenes, de részvételi szán-
dékodat kérünk jelezd a (70)612-9447-es telefonszámon, vagy a 
nojka85@freemail.hu e-mailcímen! Várunk  sok  szeretettel,  jó csere-
berélést  kívánunk!    Szeretettel a Micimaci Minibölcsi csapata

Egyévesek a sashalmi négyesikrek

November közepén ünneplik egyéves születésnapjukat a sashalmi 
négyesikrek: a Gesztesi család négy gyermekének megszületésével 
a XVI. kerület is feliratkozott a világ négyesiker-térképére. Bernadett, 
Bertalan, Gábor és Péter igen jól vannak, még egy fotózásra is haj-
landóak voltak összeállni. A kép egyébként a Pampers babaszépség-
versenyre készült, amelynek fődíjaként 25 csomag pelenkát lehetett 
nyerni. A versenyt internetes szavazás döntötte el, s a polgármester 
nejének, Tárnok Marikának kör-e-mail-es (szóval: „köriméles) felhívá-
sára sok-sok kerületi lakos rászavazott a Pampers honlapján a Jó-
kedvű ikertesók – Berci, Detti, Gabi és Peti című képre. Sajnos a győ-
zelemhez nem volt elég a kerületi összefogás, de a felhívás nem volt 
eredménytelen, ugyanis eljutott egy másik pelenkagyártó céghez is, 
és ők kompenzálták a négyesikreket pár tucat pelenkával.

Mint annak idején hírül adtuk, a négyesikrekkel együtt hat gyerek 
van a Gesztesi családban, s a kicsik megjövetelével alig tudtak elférni 
az aprócska sashalmi házban. Most nagy lépésre szánták el magu-
kat: bővítik házukat, s az átépítés idejére albérletbe kell költözniük. 
Mint arról Csomor Ervin alpolgármester lapunkat tájékoztatta, az ön-
kormányzat úgy döntött, hogy az átmeneti időszakban támogatja a 
Gesztesi családot, s mindaddig, amíg az átéptett házuk nem lesz is-
mét beköltözhető, havi 50 ezer forint albérleti támogatást biztosít szá-
mukra.

Az olvasók tájékoztatása ér-
dekében egy hiteles hírforráshoz 
fordultunk, dr. Vajda Ildikó gyer-
mek háziorvoshoz, akiről érde-
mes tudni, hogy gyógyítói praxi-
sában mindig nagy tiszteletben 
tartotta a jól bevált természetes 
módszereket, s csak tényleg 
szükség esetén hívta segítsé-
gül a gyógyszeripar termékeit. 
A több évtizedes tapasztalattal 
rendelkező dok-
tornő szívesen 
nyilatkozott la-
punknak a köz-
érdekű témáról.

– Vélemé-
nyem szerint 
igenis hatékony, 
igenis szüksé-
ges mindenki-
nek a védőoltás.

– Mi a helyzet 
a mellékhatá-
sokkal?

– Az eddigi 
statisztikák sze-
rint elhanyagol-
ható, ugyanis az 
a magyar oltó-
anyag-készítési 
technológia, amellyel előállítják, 
azonos a már húsz éve bevált 
technológiával.

– Akkor beszéljünk az új influ-
enza szövődményeiről, mert köz-
tudottan az az igazi veszélyforrás.

– Az influenza klasszikus szö-
vődményei a vérzéses tüdőgyul-
ladás, amit maga az influenzaví-
rus okozhat, és még egy másik 
komoly veszély a bakteriális fe-
lülfertőződés, ami szintén tüdő-
gyulladásos szövődmény lehet. 
Az influenza által legyengített,
erősen igénybevett szervezet ke-
vésbé tud egy bakteriális felülfer-
tőzéssel megküzdeni – antibioti-
kum kezelés ide vagy oda.

Visszatérve az oltóanyagra, 
vettem a fáradságot, és két to-
vábbképzésen is résztvettem az 
influenzaoltás kapcsán. Az ed-
digi szerzett információim alap-
ján azt tudom mondani, hogy a 
technológia adott, csak a megfe-
lelő vírustörzset oltják be a csir-
ke-embrióba, és onnan kiemelve 
már ugyanaz az eljárás, mint a 
körülbelül 20 éve gyártott Fluval 
címszó alatt készülő oltóanyag-
nál. Van benne higanytartalom, 
a Thiomerzal, ezt nem szabad 
elhallgatni, de gyakorlatilag na-
gyon gyorsan kiürül a szervezet-
ből, tehát hosszútávú mellékha-
tással nem kell számolni. 

Van benne tojásmaradvány 
is, tehát annak, akinek egyér-
telműen kimutatott tojásellenes 
ellenanyaga van, illetve az ilyen 
allergiája köztudomású, annak 
kerülendő, vagy megfontolandó. 
Akinek a tojás fogyasztásától fel-
duzzad a keze, arca, akkor elég 
egyértelmű a reakció, de ha csak 
egy-két pötty itt-ott, vagy viszket 
egy kicsit, az nem olyan típusú 
allergia, ami ellenjavallná az ol-

tást. Itt mindig a kockázatot és az 
előnyt mérlegeli az ember orvo-
si szemmel, hogy mi a kockáza-
ta a mellékhatásoknak, és mi az 
előny: mitől tudjuk megvédeni a 
szervezetet. Tehát a mellékhatá-
sok elhanyagolhatóak – előzetes 
információim szerint –, de most 
gyűjtjük a saját tapasztalatokat. 
Jelenlegi ismereteim alapján én 
azt mondom, hogy kell, szüksé-

ges, és védjük 
meg a szerve-
zetünket. Az 
oltás hasznos-
sága messze 
meghaladja az 
esetleges mel-
lékhatások rizi-
kóját.

– Hol tart 
most ez a jár-
vány?

– Elsősor-
ban a médiából 
értesülhetünk 
arról, hogy Ma-
gyarországon 
egyelőre szór-
v á n y - e s e t e k 
vannak, tehát 

nem beszélhetünk járványról. 
Ukrajnában nagy valószínűség 
szerint már járvány van, de az 
ottani járványügyi viszonyok 
miatt nem tudják ezt kimutatni 
helyben. Ha felmerül a gyanú, a 
mintát elküldik Angliába, és még 
legalább egy hét, mire kiderül az 
eredmény. Európa más országa-
iban is szórványos esetek van-
nak, tehát klasszikus értelemben 
járványról nem beszélhetünk.

– A világ bármely országában?
– Nincs járvány. Van azonban 

egy „kritikus tömeg” hasonla-
tom, amely olyan, mint az atom-
bomba. Zajlanak csendben a 
folyamatok, de ha eléri a kriti-
kus tömeget, akkor aztán rob-
ban. Minden egyes beteg egyre 
több további beteget produkál: 
ahogy nő a betegek száma, hat-
ványozottan nő a veszély. Egy 
bizonyos betegszámig még 
semmi komoly nincs, csak itt 
zárunk be egy óvodát, meg ott 
egy iskolát. De ha eléri a kritikus 
tömeget, tehát a járványügyi 
helyzet olyan lesz, akkor aki fo-
gékony, az nagy valószínűség-
gel meg fogja kapni. Tehát úgy 
gondolom, hogy jó lenne, ha a 
védőoltást mindenki mielőbb 
megkapná. Ugyanis az oltást 
követően is még kell két hét, mi-
re a megfelelő immunválasz ki-
alakul a szervezetben.

– S akkor lepereg az emberről 
a vírus, mint kutyáról a víz…

– Hát azért ezt nem monda-
nám, mert az oltás száz száza-
lékig nem véd meg. Legfeljebb 
nem egy hétig fogja az ágyat 
nyomni az illető, hanem csak két 
napig, és nem 40 fokos láza lesz, 
csak 38, és nem robban szét a fe-
je, csak fájdogál, és nem fáj úgy 
az összes végtagja, hogy nem 

tud kikelni az ágyból, hanem 
csak érzi egy kicsit –azért ez lé-
nyegesen nagy különbség.

– Egy ilyen komoly lázzal járó 
betegség nagyon megterheli a 
szervezetet is…

– És főleg a szívre kifejtett ká-
ros hatása a legkifejezettebb, de 
az egész szervezetre nagyon 
megterhelő.

– Honnan van a vakcina?
– Én háziorvosként személye-

sen megyek érte a területileg ille-
tékes ÁNTSZ-hez a kis hűtőtás-
kámmal – hogy a hűtőlánc meg 
ne szakadjon –, és a tételesen 
megigényelt vakcinát elhozom a 
betegeim számára.

– Ha valaki bemegy a patikába, 
megveheti?

– Igen, de csak vényre kapha-
tó, tehát az orvosnak – házior-
vosnak, üzemorvosnak – fel kell 
írnia.

– Kerületi gyógyszertárak tarta-
nak oltóanyagot?

– Véleményem szerint most 
már hozzá lehet jutni. Volt egy kis 
probléma, mert nem a szokásos 
nagykeren keresztül kapták, ha-
nem egy közvetítőcégen keresztül, 
amelynek nem volt olyan szállító-
kapacitása, mint a nagykereknek, 
ezért volt fennakadás.

– Ehhez fogható nagy influen-
zajárvány mikor volt utoljára?

– A 60-as évekbeli influenza-
járvány inkább európai szintű 
volt, nem világméretű, de még 
nem volt oltóanyag. A klasszikus 
nagy járvány, amire hivatkozni 
szoktak, ami végigsöpört a vilá-
gon, az a spanyolnátha volt, az 
első világháborút követően, ami 
szintén influenza volt. Rendkívül
magas volt a halálozás, vagy 30 
százalék. Ez volt a kalsszikus 
nagy influenzajárvány, és vala-
mi hasonlótól tartanak most is. 
A különbség az, hogy most van 
védőoltás.

– Mi a helyzet a hagyományos 
influenzaoltással?

– Először is fontosnak tartom 
tudatosítani, hogy a hagyomá-
nyos, a szezonális oltás dobozán 
olvasható H1N1 elnevezés nem 
az új vírusra utal! Másodsorban 
pedig a szezonális oltást külön 
kell beadni, minimum egy héttel 
az új típusú oltást követően.

– Volt már a rendelőben új típu-
sú influenzával beteg?

– Csak gyanúval találkoztam 
egy nagyobb gyereknél, de ha-
gyományos orvosi diagnosztikai 
eljárásokkal, mint pl. a hallgató-
zás, nem lehet elkülöníteni a ré-
gi és az új influenzát, csak való-
színűsíteni lehet. Ennek ugyanis 
lehet bélrendszeri panaszokat 
okozó tünete, mint például a has-
menés – ugyanis ez az új vírus 
genetikailag négy komponens-
ből veriálódott: két „emberi”, egy 
„sertés” és egy „madár”-ból szár-
mazó komponense van. 

– Weöres Sándor szavaival él-
ve: szárnyat igéz a malacra…

– Visszatérve az oltásra, min-
denkinek csak ajánlani tudom. 
Én elsőként beoltattam maga-
mat, a munkatársammal együtt.

Egy szónak is száz a vége: 
mindenkinek szíve joga eldönte-
ni, hogy mit csinál, de a beoltott 
emberek nagy száma (körülbelül 
60% kell, hogy legyen) védi meg 
a fertőzéstől a többi embert.

Szőke Kati

Új-influenza – orvosi vélemény az oltásról
Emlékszünk még gyerekkorunkból arra a bizonyos „mumusra”, 
amitől nagyon féltünk, pedig igazán azt se nagyon tudtuk, kiről, 
vagy miről van szó igazán? Így van ez valahogy az új influenzával
és az oltóanyagával is: már nem csak a médiából, hanem lassan a 
csapból is az ezzel kapcsolatos vélemények és ellenvélemények, 
információk és tévhitek, és hátborzongató hírek folydogálnak bé-
kés otthonainkba. Még az is kénytelen tudomást venni róla, aki 
egyébként már immunis a szenzációéhes médiahatásokra, mert a 
felelősségérzetünkkel manipulálnak. Az Internetről pedig inkább 
ne is beszéljünk…
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